
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. maj 2017 stillet følgende spørgs-

mål 19 (L 207) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Stine Brix (EL). 

 

Spørgsmål 19:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvordan forslaget tager højde for overbelægning og 

manglende ressourcer på de nye afdelinger.” 

 

Svar: 

Som nævnt i besvarelsen af SUU L 207 – spørgsmål 16 forventes der med den aftalte 

finansiering oprettet 150 særlige pladser på psykiatrisk afdeling. Antallet afspejler an-

befalingen fra den arbejdsgruppe, som i august 2016 afrapporterede om indsatsen 

for at forebygge vold på botilbud, jf. i øvrigt besvarelsen af SUU L 207 – spørgsmål 13. 

 

På den baggrund forventes der ikke at blive tale om overbelægning. Med hensyn til 

ventelister henvises der til besvarelsen af SUU L 207 – spørgsmål 13. 

 

For så vidt angår ressourcer, forventes det at være muligt med den aftalte finansie-

ring at drive 150 særlige pladser, som rummer både psykiatrisk behandling, en social-

faglig/rehabiliterende indsats og en frivillig misbrugsbehandling på psykiatrisk afde-

ling, hvor der desuden vil være forskellige dagsaktiviteter som motion, kreative fag, 

hverdagsmestring mv. 
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